Education in Russia

Everyone in our country has the right to education. It is said in our Constitution. But it is not only a right, it is a duty, too. Every boy and every girl in Russia must go to school, that is they must get a full secondary education. So, when they are 6 or 7 years old they begin to go to school. There are thousands of schools in Russia. 

There are schools of general education, where the pupils study Russian (or a native language), Literature, Mathematics, History, Biology, Geography, Music, Foreign languages. There is also a number of specialized schools, where the pupils get profound knoledge of foreign languages, or Maths, or Physics. 

After finishing 9 classes of the secondary school the young people can continue their education at different kinds of vocational or technical schools, colleges. They not only learn general subjects, but receive a speciality there. 

Having finished a secondary or a vocational, or a technical school, young people can start working, or they may enter an institute or a university. By the way, some people think, that professional trainings makes it easier to get a higher education. As for high schools, there are a lot of them in our country. Some of them train teachers, others - doctors, engineers, architectors, actors and so on. Many institutes have evening and extra-mural departments. That gives the students an oportunity to study at an institute without leaving their jobs at plants or factories. 

Перевод текста: Education in Russia 

Каждый в нашей стране имеет право на образование. Это сказано в нашей Конституции. Но это не только право, это - обязанность, также. Каждый мальчик и каждая девочка в России должны пойти в школу, который является, они должны получить полное среднее образование. Так, когда им 6 или 7 лет, они начинают идти в школу. Есть тысячи школ в России. 

Есть школы общего образования, где ученики изучают русский язык (или родной язык), Литература, Математика, История, Биология, География, Музыка, Иностранные языки. Есть также множество специализированных школ, где ученики получают глубокий knoledge иностранных языков, или Математики, или Физики. 

После окончания 9 классов средней школы молодые люди могут продолжить их образование в различных видах профессионально-технических или технических школ, колледжей. Они не только изучают общие предметы, но и получают специальность там. 

Закончив вторичное или профессионально-техническое, или техническую школу, молодые люди могут начать работать, или они могут войти в институт или университет. Между прочим, некоторые люди думают, то профессиональное обучение облегчает получать высшее образование. Что касается средних школ, есть многие из них в нашей стране. Некоторые из них обучают преподавателей, другие - доктора, инженеры, architectors, актеры и так далее. Много институтов имеют вечерние и заочные отделы. Это дает студентам oportunity, чтобы учиться в институте, не оставляя их рабочие места на заводах или фабриках.

